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 שלום ושבוע טוב

פ במקום לדבר על  ארצנו הקטנה.  מורכב עבר על  כיתה אשבוע  ו"שלום  בבתי הספר תיחת שנת הלימודים  )או השביתה   "

נרצחו בידי החמאס. אנו מחזקים את המשפחות והקהילות ומקווים לימים שהתיכוניים( נאלצנו לקבור את ששת החטופים  

 בשבוע החולף עסקנו בנושאים הבאים: טובים יותר.  

ברזל"   • "חברות  מלחמת  משתתפים  השבוע    -  פיצויי  רבת  בפגישה  דיכטר  השתתפנו  אבי  החקלאות  שר  בנושא בלשכת 

בנוסף לשר החקלאות   .'חרבות ברזל'והאסטרטגיה להמשך הטפול בנושא הפיצויים לחקלאים בגין מלחמת  המתווים הורודים  

  מנכ״ל משרד ,  שותו של אמיר דהןאצוות מס רכוש בר  ,ראש רשות המיסים שי אהרונוביץ׳, מירי סביון סגניתובפגישה  השתפו

מנהלי מחוזות ורמ״ט השר והמנכ״ל  וכן    אורי צוק בר וחגי שניר שמנהלים את המו״מ מטעם המשרד  ,אורן לביאהחקלאות  

 :בפגישה נדונו הנושאים הבאים צפון ודרום במשרד.

ולקיים פגישת תאום   המשותף למשרד, מס רכוש והחקלאים  סוכם להאיץ את מפגשי הצוות  -  המתווים  של  מהיר  גיבוש .1

ולהתחיל לגבש המתווים עבור    2023שבועית במטרה לסיים מהר ככל שניתן את גיבוש המתווים הנוגעים לפיצויים לשנת  

 . וטרם הוכן להם מתווה  2024הנזקים העקיפים  בענפים שניזוקו בשנת 

)בעיקר במתווה    הוורודים אצל חקלאי הדרוםשיים בהגשת התביעות במסלולים  קלאור ה  -  שבע  בבאר  לשכה  פתיחת .2

מס רכוש לשכה בדרום )בבאר שבע( שתלווה ותסייע לחקלאים להגיש את התביעות בדומה , יפתח  שנוגע לירקות חממה(

 ן. ללשכה שהוקמה בצפו

  הוצג הסטטוס של מתווים אלה שכמעט כולו נוגע לישובי העוטף, שסמוכים לגבול.   -  גזרהחיטה וה  בענפי  הפיצויים  פתרון .3

זה למתווה  ייתר  רגישות  לגלות  המיסים  לאנשי רשות  אישי  באופן  לקיים  .  השר פנה  להגיע  סוכם  במטרה  דיון בהקדם 

 כדי לגשר על הפערים. בלדעת מס רכוש הפער אינו גדול וזקוקים לפגישה אחת   .להסכם

התעוררה מחלוקת האם אזור זה זכאי למתווה וורוד.   מס רכוש קבלו -  ק״מ מהגבול עם עזה  20-7  -מתווה ירקות חממה .4

סוכם לקיים  -והוא זכאי למתווה וורוד.     16.1.2024-את ההסבר שלנו ,  שמאחר ואזור זה נכלל בהחלטת וועדת הכספים מ

וסף נציגי רשות ק״מ. בנ 7-0דיון נוסף במטרה לגשר על הפער בנוגע למקדם שיהיה על המתווה שנחתם על השטח שבין 

המיסים הודיעו שהם מתכוונים לפתוח מחדש את האפשרות להגיש תביעות במסלול שכר )לאחר שבחודש יוני נסגרה  

 האפשרות הזו(. 

נענה צוות רשות המיסים לבקשתנו   לאחר דיון ארוך     -  זוז פיצוי קנ״ט מהתביעות לפיצויי מלחמה בענף התפוח והקיוויקי .5

 במטרה לפתור את המחלוקת.ולבקשת השר והמנכ״ל לקיים דיון נוסף בצוות המקצועי 

 יוכן מתווה וורוד לענף הבקר לבשר במרעה.   -בקר במרעה מתווה .6

 . יוכן מתווה וורוד לגידולי ירקות עלים -ירקות עלים מתווה .7

שכר את שרותיו של ומס רכוש קיבלו את הנתונים ממשרד הביטחון    -והמערבי  העליון  ובגליל  השחתת קרקעות בעוטף .8

 דיון עם הצוות המקצועי של המשרד.  לקראת החל את עבודתו שאיש מקצוע בתחום זה 
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זה    -  פיצוי עקירה של מטעים שרופים בצפון .9 בעניין  את העקירה  בהקדם  לאשר    במטרה  למס רכוש  נמסרו  הנתונים 

 בהתאם להצעות המחיר שהמשרד קיבל.

תביעות ר  מס  -  לחקלאים   הפיצויים   תשלום  על  שוטף  מידע .10 הגשת  על  למשרד  מקרו  מידע  מתן  של  מודל  יבחן  כוש 

 ותשלומים במטרה שהמשרד יוכל לעקוב אחר ביצוע ההסכמים.

ולגישתנו נבעו   הצדדים  בין  באמון   פגעו  שלדבריהם  ,"הסכמים  ״פתיחת  של  אירועים  שני   על   רכוש  מס  נציגיתלונות של לאור  

 יש  לפתוח דף חדש ולעשות מאמץ שאי ההבנות שהיו לא יחזרו על עצמן.,  חורינומא  הדברים  את   לשים  סוכם  אי הבנות, מ

. רכוש  למס  הודנו  כך  עלו  ניכרים  בסכומים  לחקלאים  מקדמות  הזרים  רכוש  מס,  תפקודית  רציפות  על  לשמור  שבמטרה  לציין

בפירות   2024שארעו בשנת  עקיפים  ל נזקים  ע  בפיצויים  לעסוקו  2023  לשנת  פיצויים  בגין  תיקים  לסגור  מאמץ  נעשה  כעת

אנו    הודגש שהמתווה בענף ההטלה פועל לשביעות רצון המגדלים וכן שהחל יישום של המתווה ברפת החלב..  הקיץ וסתיו

וכן להנהלת רשות המיסים ולצוות במשרד החקלאות למנכ״ל המשרד ולצוות המקצועי  לשר החקלאות מר אבי דיכטר,מודים 

ובמטרה להמשיך לשמור על הרציפות התפקודית של  מס רכוש שהתגייסו ושיתפו פעולה במטרה לפתור את המשבר שנוצר

 .החקלאות

 

בנוסף השתתפו  .  אטהוויחד עם ח"כ ששון ג ערכתי סיור במועצה אזורית מעלה יוסףביום שלישי שעבר   – סיור במעלה יוסף  •

מנכ"ל ארגון מגדלי פירות -ירון בלחסן    ראש המועצה,  ןסג-צחי חן   ראש המועצה האזורית מעלה יוסף,  ,גוואטהבסיור שמעון  

תה להכיר את הנושאים העיקריים ימטרת הסיור הי  ואלי אליהו ראש מנהל הוועדה החקלאית במועצה שהוביל את הסיור.

המועצהש של  השיפוט  שבשטח  החקלאות  בתחום  לקדם  החקלאות  יש  במושבים  .  חשוב  פרנסה  מקור  שבתחום מהווה 

באזור    ,מועצההשיפוט של ה נמצאים  לבנון.  שכולם  לגבול עם  של מלחמה שסמוך  ביקרנו במשכן הזמני  במסגרת הסיור 

מעונה במושב  צוריאל,  המועצה  ובמושב  אלקוש  המקומי.  ,במושב  לשוק  איכותיים  ונקטרינות  אפרסקים  בגידול   שמוביל 

שימוש בשטחים המתפנים בשטח המגורים של המושבים כתוצאה מהוצאת הלולים אל מחוץ   :  הנושאים העיקריים שהוצגו

אנחנו מודים על הסיור המעניין וגם תודות ופיצויים בגין נזקי המלחמה.  מענקים לצמיחה  עובדים זרים,    מחיר המים,  למושבים,

סיור זה מצטרף לישיבות ולסיורים שאנחנו עורכים מידי שבוע   על התרומה לקידום החקלאות המקומית.  גוואטהלח"כ ששון  

כדוגמת השתתפות בכנס של המנהלים העיסקיים של הקיבוצים בגליל העליון וכן לפגישה עם הנהלת "חקלאי העמק" במשקי 

 עמק יזרעאל .

 

כמדי במקביל לסיור במעלה יוסף, אילנה השתתפה בתערוכת זני תפוחי אדמה בקיבוץ רוחמה.  – תערוכת זני תפוחי אדמה  •

ה וגם  ,  מענייןהיה  כנס  שנה  מקצועית  מבחינה  האורח  לאור  גם  ביטון  ההרצאת  יובל  ד"ר  של  בעבר ששימש  מאלפת 

את אחיינו,  חרבות ברזל    במהלך מלחמתבד  יוא  בבתי כלא וכמפקד חטיבת המודיעין של שירות בתי הסוהר שיניים כרופא

 נחטף לעזה והוכרז כהרוג.  תודה לארגון מגדלי הירקות על האירוע.  ש ,תמיר אדר
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עם אנשי משרד האוצר. התכוננו לישיבה ואנו מקווים שנצליח להפיק היום )יום ראשון( יתקיים המפגש השני    –  חוק המים •

ממנה את המיטב. בנוסף, מתוכננים עוד ישיבות עם אנשי רשות המים. אנו נערכים ומתכוננים לקראת הבאת החוק לדיונים 

בהזדמנות זו ברצוני לאחל למשנה למנהל רשות המים, זאבי כמובן שנמשיך לעדכן בנושא ככל שיידרש.  בוועדת הכלכלה. 

 . אחיפז, שנפצע בעזה רפואה שלמה ומהירה

ביום חמישי   -   הסדרה תכנונית למתקני ייצור אנרגיה נקיה במתקנים אגרו וולטאיים  24/  1תמ"א    –שיתוף בעליי עניין  כנס   •

השתתפה מטעם התאחדות חקלאי ישראל  בכנס    ן משרד האנרגיה.ביוזמת    שעבר התקיים כנס במכון הגיאולוגי בירושלים

לקראת הכנס הוכן ניר עמדה  משותף במטרה להשפיע על התמ"א המתגבשת התנועות,    אילנה, בנוסף השתתפו גם נציגי 

 . היה מפגש מעניין ובהחלט פתח את העיניים לנושא המתפתח.  בהתאם לצרכים של החקלאות

בעקבות ההחלטה שהתקבלה בשבוע שעבר פירסם משרד החקלאות מכרז ליבוא דבש ללא מכס בצנצנות במגוון -יבוא דבש   •

גדלים  עם מגבלת מחיר, בהתאם לתקן הישראלי לדבש. משרד החקלאות פרסם בשבוע שעבר את רשימת הזוכים במכרז. 

עד, ויקטורי, רמי לוי, -₪ לק"ג .  הרשתות הזוכות: קרפור, אושר 19.8מחיר הדבש הממוצע יעמוד על    להלן תוצאות המכרז :

שהוצעו. הדבש ישווק במגוון   500טונות מתוך    375יוחננוף ומשנת יוסף, אשר זכו במכסה בפטור ממכס בהיקף כולל של  

 צנצנות את  בחנויות  המדפים על  יסמן הזוכהההליך,  ₪ לק"ג דבש. על פי ₪19.9 לחצי ק"ג ועד  9.9גדלים ובמחיר שנע בין 

, ובו יציין את מחיר הדבש, מגבלת המכירה ללקוח, ארץ מקור הייבוא וכי זהו וברור  גדול  שילוט  באמצעות   המיובאות   הדבש 

יחידות  3-על פי המתווה, מכירת הדבש תוגבל ל אשר נמכר במסגרת הליך תחרותי של משרד החקלאות וביטחון המזון.דבש 

מ פחות  של  כולל  משקל  באריזות  שמדובר  ככל  ול  500-לרוכש,  ברוטו,  יותר.   2-גרם  גדולה  אריזה  בכל  לרוכש      יחידות 

 נתקלתם בצנצנות דבש מיובאות במסגרת ההליך התחרותי, הנמכרות במחיר גבוה מהמחיר המפורסם? דווחו לנו!*

לאחר מאבק שהתנהל בחודש האחרון ובהמשך להודעת שר האוצר על העלאת המכס על יבוא כוספת   -יבוא כוספת סויה   •

למשך שנתיים, פרסם בשבוע שעבר משרד האוצר    7.5%מרכיב חשוב במזון לבעלי חיים )עופות ובקר( לשיעור של      -סויה  

קי המשך  את  מבטיחה  סויה  כוספת  יבוא  על  המכס  העלאת  חדש.  מכס  צו  של  באשדוד  טיוטה  שנמצא  סולבר  מפעל  ום 

בטיחה שיצרני המזון לבעלי חיים לא יהיו תלויים בכוספת סויה רק מיבוא ,כל זאת במטרה להבטיח את בטחון מובאשקלון ו

 המזון של אזרחי ישראל.

זרים מתיאלנד  עובד • פרוץ המלחמה קראה    - ים  ולאחר מספר ממשלת  עם  לצאת ממנה  בארץ  לאזרחיה העובדים  תאילנד 

חודשים בהתערבות הממשלה חזרה בה. בדף העדכון שפורסם בשבוע שעבר עידכנו שקיימת שוב "עצירה" של הגעת עובדים 

  יוצרת אי וודאות גבוהה אצל החקלאים מתיאלנד ע"י ממשלת תיאלנד, כתוצאה מהמצב הבטחוני באזור. העצירה הנוכחית  

ומקשה  מאוד על החקלאים לדעת למה לצפות ובנוסף מעודדת את תופעת "הברחנות"  כתוצאה מהמחסור הגדול. העצירה  

היא משמעותית,  ביחוד לאור עונות השיא של בציר ענבי יין,  גדיד תמרים,  ניעור ובקטיף זיתים למאכל ולשמן ובקטיף תפוחי 

וקיווי. זאת   זה עץ  לאחר השקעות גדולות בגידול השוטף. פנינו השבוע שוב לרשות ההגירה, לשרים שאחראים על תחום 

ולחברי כנסת במטרה שיפצירו בממשלת תיאלנד לעמוד בהסכם הבילאטרלי שקיים ו "לפתוח את השמים"  לאלפי העובדים 

 שממתינים להגיע לישראל לעבודה בחקלאות . 
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ממשיכים לבקש אנו קבלו לא מעט תמונות של תוצרת חקלאית בסופר עם הטעיות של הציבור.  התבעקבות העדכון האחרון   •

 מכם להעביר אלינו תמונות של תוצרת חקלאית שלא מסומנת נכון או שיש עניין אחר העשוי לעניין. 

 

 ולהגשה במגוון תחומים.   יםקוראות להוציא נהלים לקולממשיכים ובטחון המזון משרד החקלאות  -   עדכוני נהלים •

לזכאים הנמצאים בקרבה  בנוהל זה תינתן עדיפות    –  לתמיכה בהקצאת מיגוניות במגזר החקלאי )מקצה ב'(נוהל   •

)כאשר בנהלים הקודמים שפרסם המשרד ניתנה עדיפות לזכאים הנמצאים בקרבת הגבולות עם   לגבול עם סוריה

  - השלישי הקרוב  עד ליום  ניתן להגיש בקשות לתמיכה במסגרת נוהל זה  בקישורהנוהל לצפות בניתן  לבנון ועזה(.

 .מערכת ה"תאנה -של משרד החקלאות , באמצעות מערכת התמיכות המרכזית 10.9.2024

אחד בענף האבוקדו ואחד בענף העופות. שני הסיורים יתקיימו בדרום. ובהזדמנות   –  שבוע הקרוב אנו נשתתף בשני סיורים

שמעוניינים שנגיע לסיור או להיפגש איתנו מוזמנים לפנות  ליהודית   ,אזורים, ענפים או חקלאיםזו אנו שבים ומבקשים:  

   03-7719092אושרי מנהלת הלשכה בהתאחדות בטלפון 

ולרוגע  עדיין  אנו   לשקט  ומאחלים  שפונו  ושהחטופים  מקווים  הישובים  במדינה ותושבי  שוב  ישרור  והשקט  לביתם  ישובו 

  האהובה שלנו. 

 דורמן    אורי                                                                                                                                    

                                                            

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל         

 

 

 התאחדות חקלאי ישראל  יו"ר -עמית יפרח  :עתקה

https://drive.google.com/file/d/1metuhYanE2uXNxREetKpKQhA9mi4TgAW/view?usp=sharing

